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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 20. december 
2012 stillet følgende spørgsmål nr. 117 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål 117:

”Hvilke skridt vil ministeren tage for at oplyse befolkningen om, hvor MRSA-bakterier 
forekommer på baggrund af, at Ombudsmanden i en sag om aktindsigt i MRSA data har
afgjort, at disse er omfattet af miljøoplysningsloven og derfor som alle miljøoplysninger 
skal formidles aktivt af myndighederne?”

Svar:

Folketingets ombudsmand har i en sag om aktindsigt i materiale fra Statens Serum 
Institut fastslået, at oplysninger fra instituttets undersøgelse, om hvorvidt deltagere i 
Dansk Svineproduktions kongres i oktober 2008 var bærere af MRSA-bakterier, er 
omfattet af bestemmelserne i Miljøoplysningsloven. Ombudsmanden har samtidig 
udtalt, at de uanonymiserede prøveresultater fra undersøgelsen kunne undtages fra 
aktindsigt.

Fødevarestyrelsen har oplyst, at ombudsmandens udtalelse i ovennævnte sag ikke giver
styrelsen anledning til at foretage noget på nuværende tidspunkt. Ombudsmanden 
forventes inden for kort tid at udtale sig om, hvorvidt undtagelsesbestemmelserne i 
henholdsvis offentlighedsloven og miljøoplysningsloven har betydning for udlevering af 
oplysninger om besætningers MRSA-status generelt, og de vil naturligvis blive fulgt. 
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